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Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 13.  9.  2012. 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Hostia:           Mgr. Ladislav Maťašovský - primátor mesta,  

  PaedDr. Henrieta Csemezová – prednostka MsÚ, 

  Mgr. Alica Orbánová – ved.odd. ŠkKaŠ 

                        

Program: 

1) Analýza rozpočtu za 1. polrok 2012. 

2) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí GT. 

3) Rôzne. 

  

Predseda komisie Peter Kolek privítal na zasadnutí hostí a prítomných členov komisie. 

1) Analýza rozpočtu za 1. polrok 2012: 
Materiál bol zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Vedúca oddelenia školstva, kultúry a športu MsÚ Mgr. Orbánová predložila materiál a vysvetlila 

prekročenie čerpania rozpočtu na kapitole 08.2.0.7-Pamiatková starostlivosť. Zároveň oboznámila 

členov komisie, že refundácia nákladov Mestskému kultúrnemu stredisku za hradenie faktúr energie  

severného krídla NK už bola vykonaná. Informovala o začatí prác na reštaurovaní pohrebnej 

neogotickej kaplnky, vzhľadom na vysoké náklady sa to bude riešiť etapovite, v tomto roku sa bude 

realizovať I. etapa. 

Pán Keppert informoval, že na komisii IVŽPaKP bol podaný návrh na navýšenie financií pre MsKS 

na hradenie nákladov na verejné osvetlenie v mestskom parku. Odporučil, pokiaľ toto verejné 

osvetlenie nebude doriešené s firmou FINMOS, podporiť navýšenie rozpočtu MsKS. 

Mgr. Kolek vysvetlil členom komisie, že keď sa pôvodne pripravoval rozpočet na severné krídlo 

NK na tento rok, tieto náklady na verejné osvetlenie boli opomenuté a nedostali sa do rozpočtu 

MsKS.  

PaedDr. Csemezová vysvetlila, že verejné osvetlenie zabezpečovala firma FINMOS, v súčasnosti 

prebiehajú rokovania, mohlo by sa to riešiť dodatkom zmluvy, ak firma bude súhlasiť. 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Analýzu 

rozpočtu za 1. polrok 2012“ s pripomienkou, aby vzniknuté náklady na verejné osvetlenie 

v mestskom parku boli v plnej výške vykompenzované Mestskému kultúrnemu stredisku. 

 

2) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí Galantských trhov: 

Materiál spracovaný MsKS bol zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Kolek podrobne analyzoval celú prípravu, obsah a realizáciu kultúrnych programov počas 

XXVIII. ročníka GT. Uviedol, že ponuka programov bola žánrovo pestrá, snažili sa vyhovieť 

všetkým generáciám. Najvyšší divácky ohlas mal koncert skupín No Name, Csík zenekar a súboru 

Irish Dance Tornádo. Aktivity boli realizované v 4 lokalitách- na námestí pred MSÚ, na nádvorí 

v mestskom parku, v mestskom amfiteátri a v renesančnom kaštieli. Bol tu nový prvok-spoplatnenie 

kultúrnych programov symbolickým 1 eurom, reakcie boli rôzne, ale napriek tomu výsledky sa 

ukázali nad očakávania dobré, neznížila sa ani účasť na jednotlivých podujatiach. Spolu tržba činila 

10 760 Eur, náklady boli vo výške 2 838,85 Eur, celkový zisk z predaja činil 7 921,15 Eur. Podľa 

vyjadrenia mestskej polície, počas tohto roka nebolo toľko výtržností a krádeží na GT. 

Predseda komisie konštatoval, že spoplatnenie GT bol dobrý nápad, spolu s príjmami od sponzorov 

(ktoré na základe informácií prednostky MsÚ činili 8 766 Eur) sa dosiahol veľmi dobrý výsledok 

a GT neboli stratové, ale vytvorili sme po dlhom čase zisk. Toto je jediná možná cesta, aby 

v budúcnosti GT dosahovali rovnakú prípadne stúpajúcu úroveň. 

Informoval, že na zasadnutí komisie OSCRaRR odznelo, že o zložení kultúrnych programov GT 

mala rozhodovať komisia kultúry a medzimestských vzťahov. Je tiež toho názoru, že komisia by 
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mala byť gestorom kult.programov GT. 

 

PaedDr. Černý sa stotožnil s týmto názorom, zároveň znova upozornil na to, že informácie o 

vyberaní vstupného  mali byť včas podané. Navrhol, aby vedenie mesta prostredníctvom 

Galantských novín informovalo občanov o výsledkoch.  

Informoval sa, čo tvorí náklady vo výške 2 838,85 Eur a prečo v tomto roku nebol zabezpečený 

v piatok program pre delegácie tak, ako to bolo po minulé roky. 

Mgr. Kolek vysvetlil, že náklady sú za náramky (vstupenky boli tlačené sponzorsky), ale hlavne za 

usporiadateľskú službu, pokladníkov a strážnu službu-SBS., čo bolo nutné zabezpečiť externými 

zamestnancami.  

PaedDr. Csemezová informovala, že v septembrovom čísle Galantských novín vychádza článok 

primátora mesta, v ktorom sa objavia všetky informácie ohľadne vybraného vstupného, ako aj 

poďakovanie občanom. Čo sa týka delegácií, v tomto roku prišli zo 6 partnerských miest a z toho 3 

sa zúčastnili na varení – Gastroakcie. Delegácia z Liptovského Mikuláša v piatok ráno odcestovala 

domov a pre ostatných bol pripravený alternatívny program - návšteva kostola, múzea a Galandie, 

avšak väčšina sa chcela zúčastniť na Gastroakcii.  

Pán Keppert vyjadril svoj názor, že v budúcnosti treba zabezpečiť viac pokladní, nakoľko vo 

štvrtok a v piatok večer sa tvorili veľké rady. Teší ho, že GT sa skultúrnili, čo umožnila lokalita na 

Hlavnej ulici, nádvorie, ako aj kultúrne programy.  

Navrhol v budúcnosti vylúčiť parkovanie  áut predávajúcich na Hlavnej ulici. 

Podľa Mgr. Koleka problémom neboli pokladne, ale strážna služba, ktorá nestíhala náramky 

dostatočne rýchlo ľudom zakladať. 

PaedDr. Černý navrhol, aby v budúcom roku začal predpredaj vstupeniek aj kampaň oveľa skôr, 

napr. dva mesiace pred konaním GT. 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Vyhodnotenie 

kultúrnych programov XXVIII. ročníka Galantských trhov s pripomienkami a odporúča: 

- aby program v rámci GT navrhovala Komisia kultúry a medzimestských vzťahov a mala 

nad nimi gestorský dohľad  

- zabezpečiť sprievodný program pre partnerské delegácie 

- obmedziť prítomnosť automobilov na Hlavnej  ulici len na naloženie a vyloženie tovaru 

- ponechať spoplatnenie kultúrnych programov GT 

- v lokalitách, kde sa uskutočňujú kultúrne programy posilniť usporiadateľskú službu vo 

frekventovaných hodinách 

- realizovať predpredaj vstupeniek na kult. programy GT už od 1. júna 2013 vrátane 

dôslednej propagácie tohto podujatia 

- naďalej kontaktovať sponzorov a partnerov za účelom získania sponzorských príspevkov na 

GT 

 

3) Rôzne: 

 

A/ 

Pán Keppert podal informáciu o tom, že prostredníctvom neinv.fondu Pro Renovatione boli 

umiestnené prvé informačné tabule na kultúrnych pamiatkach a to na pohrebnej kaplnke v cintoríne 

v Galante a v Hodoch, postupne budú osadené na všetkých.  

Pozval všetkých prítomných na fotografickú výstavu Rakúskej fotografickej spoločnosti, ktorá sa 

uskutoční vo Vlastivednom múzeu dňa 25. 9. 2012 o 17.00 hod. 

Ponúkol členom komisie, že ak budú mať záujem, sprostredkuje exkurziu do 3D kina v Štúrove. 

B/ 

Predseda komisie Peter Kolek informoval, že vzhľadom na trojnásobnú neospravedlnenú neúčasť 

člena komisie-neposlanca pána Ladislava Saba akad.soch., podá návrh poslaneckému  klubu, ktorý 

ho do komisie navrhol, na jeho výmenu za člena, ktorý by aktívne pracoval v komisii. 

C/ 

Prednostka MsÚ PaedDr. Csemezová podala informáciu, že v rámci plánovaných aktivít 
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s partnerským mestom Kecskemét sa uskutoční 28. a 29. 9. 2012 stretnutie speváckych zborov, 

odznejú tu skladby Z.Kodálya, naše mesto bude reprezentovať Spevokol Z.Kodálya. 

Na základe projektu bola Spevokolu Z.Kodálya komisiou priznaná dotácia vo výške 850 Eur. 

 

Keďže sú náklady oveľa väčšie, požiadala členov komisie o navýšenie tejto dotácie z rezervy a to o 

630 Eur. 

Komisia kultúry a medzimestských  vzťahov MsZ v Galante jednomyseľne odsúhlasila 

navýšenie dotácie pre Spevokol Zoltána Kodálya o 630 Eur (celková výška dotácie 1 480 Eur) 

na účasť spevokolu na stretnutí speváckych zborov v partnerskom meste Kecskemét. 

D/ 

Mgr. Kolek informoval členov komisie, že prebehla elektronická aukcia a v týchto dňoch nastupuje 

víťazná firma, ktorá bude realizovať práce spojené s digitalizáciou kina. Náklady činia 129 000 Eur, 

z Audiovizuálneho fondu dostali 35 000 Eur. Premietanie chcú začať najneskôr od 1. 10. 2012,   

plánujú uskutočniť jedno verejné premietanie v prvý októbrový týždeň. 

Zároveň informoval o pripravovanom kultúrnom podujatí –„Rozlúčka s kultúrnym letom“, ktoré sa 

uskutoční na nádvorí neogotického kaštieľa, v prípade nepriaznivého počasia v MsKS. 

Požiadal primátora mesta, aby v súvislosti s mestským plesom, mesto určilo prípravný výbor. 

Primátor mesta Mgr. Maťašovský ho ubezpečil, že po septembrovom zasadnutí mestského 

zastupiteľstva zvolá pracovný výbor k mestskému plesu, v októbri bude vedieť informovať komisiu. 

E/ 

PaedDr. Černý oboznámil prítomných, že v rámci spolupráce s Gymnáziom v talianskom meste 

Fano odchádzajú v nedeľu so študentmi na pozvanie tam. Okrem iného chcú dohodnúť aj prípravu 

výstavy v spolupráci s Vlastivedným múzeom v Galante - z materiálov tamojšieho zberateľa 

o histórii Galanty. 

Predseda komisie ho požiadal, aby na októbrovom  zasadnutí komisie informoval o výsledkoch 

rokovaní. 

F/ 

PaedDr. Csemezová informovala členov komisie, že v rámci výstavy bienále akvarelov 

v talianskom meste Albignasego naše mesto budú reprezentovať práce p.Pomothyho a akad. 

mal.Blanky Kästovej, obrazy už odišli.  

 

Termín októbrového  zasadnutia komisie bude spresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

                  Peter  K o l e k  v. r. 

                    predseda komisie 
 

 

 

V Galante dňa  17. 9. 2012 

Zapísala: E. Poláková 


